
Oświadczenie złożone przez senatorów 

Kazimierza Jaworskiego i Włodzimierza Cimoszewicza 

na 52. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 kwietnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Media lokalne informują o problemach, jakie w kilku regionach Polski powstają w związku z finansowa-

niem badań osób dotkniętych chorobami nowotworowymi w tzw. technologii PET (pozytonowa tomografia 

emisyjna). Nowoczesne badania są chwalone przez lekarzy, jednak NFZ zdaje się prowadzić nie do końca 
zrozumiałą politykę powodującą, iż mieszkańcy niektórych województw są w praktyce dyskryminowani w 

dostępie do tych badań. Mimo działania podmiotów oferujących takie usługi, w niektórych województwach 

NFZ nie podpisuje stosownych kontraktów. Skutkuje to koniecznością transportowania pacjentów w inne 
obszary kraju, co oprócz niedogodności dla samych pacjentów – a to jest tu najważniejsze – powoduje też 

wzrost kosztów po stronie samego NFZ. 
W związku z tym zwracamy się z uprzejmą prośbą o informację, jakie są zasady polityki NFZ w zakresie 

zapewnienia badań w technologii PET i czemu, mimo istnienia takiej możliwości, nie zawiera się stosownych 

kontraktów w niektórych województwach. 
W ramach wyjaśnienia tej praktyki NFZ podaje między innymi, iż wynika to z zasad budżetowania unie-

możliwiających zakontraktowanie na przykład nowych metod badań, jeżeli możliwość przeprowadzania ta-
kich badań pojawia się dopiero w trakcie danego roku budżetowego. Prosimy o informacje, czy rzeczywiście 

istnieją przeszkody prawne bądź faktyczne uniemożliwiające w takich sytuacjach zapewnienie pacjentom 
stosownych usług medycznych przez zawarcie nowego kontraktu w trakcie roku. 

Bardzo prosimy o przesłanie odpowiedzi także do Biura Senatorskiego: 36-020 Tyczyn, ul. Kościuszki 8, 
fax: 17/230-55-56 lub pocztą elektroniczną na adres: kazimierz.jaworski@polskichleb.pl. 

Z poważaniem 
Kazimierz Jaworski, 
Włodzimierz Cimoszewicz 




